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§ 300   

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Att jämte ordföranden juste dagens protokoll utses Anna Svalander (L).     

 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
6(63) 

Sammanträdesdatum 
2021-08-23 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 301   

Föredragning och ajournering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen ajournerar sammanträdet kl 15:21-15:27 och 16:15-16:45.     
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§ 302 Dnr KS 2021-00520 1.1.2.25 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade anmälningsärenden läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
1. Protokoll från styrelsemöte för Borås Djurpark AB den 28 april 2021 

Dnr 2021-00031  
  

2. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 27 maj 2021 
Dnr 2021-00031  
    

3. Protokoll från styrelsemöte för Sjuhärads samordningsförbund den 1 juni 
2021 
Dnr 2021-00155 
     

4. Planer för jämställdhetsintegrering 2020 
Dnr 2021-00088 
     

5. Finansrapport Borås Stad 210531 
Dnr 2021-00022 
     

6. Centrala funktionshinderrådets protokoll 2021-05-06 inkl. bilaga 
Dnr 2021-00024 
 

7. Direktionsprotokoll från sammanträde den 28 maj 2021 för Södra 
Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
Dnr 2021-00166 
 

8. Protokoll från direktionen för Boråsregionen Sjuhärads kommunalförbunds 
sammanträden den 4 juni 2021 
Dnr 2021-00218 
 

9. Tertialrapport januari-april 2021 från Sjuhärads samordningsförbund 
Dnr 2021-00528 
 

10. Information från Länsstyrelsen om 2022 års kommuntal och andelstal 
Dnr 2021-00532 
 

11. Protokoll från styrelsemöte för Borås Stadshus AB den 22 mars 2021 
Dnr 2021-00031 
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12. Protokoll från styrelsemöte för Borås Stadshus AB den 24 maj 2021 
Dnr 2021-00031 
 

13. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 25 mars 2021 
Dnr 2021-00031 
 

14. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 25 mars 2021 
Dnr 2021-00031 
 

15. Protokoll från styrelsemöte för Inkubatorn i Borås AB den 25 februari 2021 
Dnr 2021-00031 
 

16. Protokoll från styrelsemöte för Inkubatorn i Borås AB den 15 april 2021 
Dnr 2021-00031 
 

17. Protokoll från konstituerande styrelsemöte för Inkubatorn i Borås AB den 
29 april 2021 
Dnr 2021-00031 
 

18. Protokoll från styrelsemöte för Borås Elnät AB den 1 juni 2021 
Dnr 2021-00031 
 

19. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 27 april 2021 
Dnr 2021-00031 

 
20. Öppet brev om folkbibliotekens ekonomi från Svensk biblioteksförening 

Dnr 2021-00560 
 

21. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den 26 maj 2021 
Dnr 2021-00031 

 
22. Direktionsprotokoll från sammanträde den 11 juni 2021 för Södra 

Älvsborgs Räddningstjänstförbund 
Dnr 2021-00166 

 
23. Protokoll från styrelsemöte för Industribyggnader i Borås AB den 14 juni 

2021 
Dnr 2021-00031 

 
24. Protokoll från styrelsemöte för AB Bostäder i Borås den 17 maj 2021 

Dnr 2021-00031 
 

25. Protokoll från styrelsemöte för Borås Energi och Miljö AB den 17 juni 
2021 
Dnr 2021-00031 
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26. Lokalförsörjningsnämndens beslut om Lokalresursplan 2022-2024 
Dnr 2021-00565 

 
27. Skolinspektionens beslut på ansökan om godkännande som huvudman för 

grundskola årskurserna 7-9 vid RF-Skolan i Borås i Borås kommun läsåret 
2022-2023 
Dnr 2021-00152 

 
28. Protokoll från styrelsemöte för Akademiplatsen AB den 26 maj 2021 

Dnr 2021-00031 
 

29. PM Hemställan om kommunalt bidrag för 2021 års verksamhet 
Dnr 2021-00585 

 
30. Regionfullmäktiges beslut om budget 2022 för Västra Götalandsregionen 

Dnr 2021-00562 
 

31. Protokoll från styrelsemöte för Viskaforshem AB den 29 juni 2021 
Dnr 2021-00031 

 
32. Protokoll från styrelsemöte för BoråsBorås TME AB den17 juni 2021 

Dnr 2021-00031 
 

33. Finansrapport Borås stad 2021-06-30 
Dnr 2021-00022 

 
34. Fråga från Vårdföretagarna om möjligheter till ekonomiskt stöd för 

merkostnader på grund av Covid-19 
Dnr 2020-00532    
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§ 303 Dnr KS 2021-00519 1.1.2.25 

Delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisade delegationsbeslut läggs till handlingarna.        

Sammanfattning av ärendet 
1. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 4 

2021) - Delegationsbeslut kring handkassa Fritids- och 
folkhälsoförvaltningen   
Dnr 2021-00009 
 

2. Delegation för avskrivning av fordringar intill ett belopp av ett halvt 
basbelopp per gäldenär. Ärende 4 2021  
Dnr 2021-00012 
 

3. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 5 
2021) - Delegationsbeslut kring handkassa Sociala omsorgsförvaltningen 
Dnr 2021-00009 
 

4. Delegationsbeslut för beslut om kontantkassor för högst 5 000 kr (ärende 6 
2021) - Delegationsbeslut kring handkassa Miljöförvaltningen 
Dnr 2021-00009 
 

5. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 15 2021   
Dnr 2021-00013 
 

6. Delegationsbeslut angående betalkort i tjänsten för förtroendevalda och 
tjänstemän, löpnr 15 2021   
Dnr 2021-00013 
 

7. Delegationsbeslut för likviditetsfrågor (ärende 11 2021) - Delegation för 
likviditetsfrågor, upptagande av lån  
Dnr 2021-00008   
 

8. Tilldelningsbeslut Arbetskläder för vård & omsorg, lokalvård, kök, förskola 
Dnr 2020-00002IN 
 

9. Tilldelningsbeslut Kontorspapper  
Dnr 2020-00067IN 
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10. Tilldelningsbeslut Handledningstjänster  
Dnr 2019-00087IN 
 

11. Tilldelningsbeslut Småkök Konsumentförpackningar  
Dnr 2020-00001IN 
 

12. Tilldelningsbeslut Chefshandledning och grupputveckling  
Dnr 2020-00003IN 
 

13. Tilldelningsbeslut Slöjdvirke  
Dnr 2020-00092IN 
 

14. Tilldelningsbeslut Tekniska konsulter Geoteknik, Markmiljö och Bergteknik 
Dnr 2020-00017IN 
 

15. Återkallelse av tilldelningsbeslut Tekniska konsulter Geoteknik, Markmiljö 
och Bergteknik  
Dnr 2020-00017IN  
 

16. Beslut att avbryta Tekniska konsulter Geoteknik, Markmiljö och Bergteknik 
Dnr 2020-00017IN 
 

17. Tilldelningsbeslut Kostdatasystem  
Dnr 2021-00001IN 
 

18. Tilldelningsbeslut Snittblommor och krukväxter  
Dnr 2020-00100IN 
 

19. Tilldelningsbeslut Bygg- och trävaror  
Dnr 2020-00049IN 
 

20. Tilldelningsbeslut Lärplattform  
Dnr 2020-00098IN 

 
21. Tilldelningsbeslut Lastbilar  

Dnr 2021-00034IN   
 

22. Tilldelningsbeslut Livsmedel Färsk fisk  
Dnr 2019-00083IN  

 
23. Tilldelningsbeslut Telefonväxel  

Dnr 2020-00076IN     
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§ 304 Dnr KS 2021-00042 1.1.1.3 

Avsägelse och fyllnadsval till Klimatråd och Strategiska 
IT-frågor 

Kommunstyrelsens beslut 
Carina Wihlborg (V) väljs till ledamot i Klimatråd till och med den 31 december 
2022.     
 
Lars Gustaf Andersson (L) entledigas från sitt uppdrag som ledamot i 
Strategiska IT-frågor.  
 
Thomas Lantz (L) väljs till ledamot i Strategiska IT-frågor till och med den 31 
december 2022.   
 
Beslutsunderlag 
1. Carina Wihlborg (V). Carina.Wihlborg@live.com 
2. Peter Krahl Rydberg, energi- och klimatstrateg. Peter.krahl.rydberg@boras.se 
3. Lars Gustaf Andersson (L). lars-gustaf.andersson@politiker.boras.se 
4. Thomas Lantz (L). thomas@peligro.se 
5. Johan Olovson, E-samordnare. Johan.olovson@boras.se 
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§ 305 Dnr KS 2021-00559 1.2.4.1 

Budget 2022 Kommunfullmäktige  

Kommunstyrelsens beslut 
Budget 2022 för Kommunfullmäktige fastställs.   

 
I beslutet delar inte Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Stefan Lindborg (V). 
 
Protokollsanteckningar 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.     
 
Sammanfattning av ärendet 
Budget 2022 för Kommunfullmäktige har upprättats.                
 
Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2021-08-23 
2. Bilaga Budget 2022 Kommunfullmäktige   
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§ 306 Dnr KS 2021-00458 1.2.2.2 

Stadgar för Kooperativa Hyresrättsföreningen Skogslid 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Att godkänna ändrade stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening 
Skogslid.            

Sammanfattning av ärendet 
Kommunfullmäktige antog den 13 mars 2006 reviderade stadgar för 
Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid. Det är aktuellt för 
Kommunfullmäktige att godkänna nya reviderade stadgar. Ändringar ska enligt 
stadgarna godkännas av såväl Riksbyggen som Borås Stad.  
Den kooperativa hyresrättsföreningen har vid två efterföljande årsstämmor 
antagit nya stadgar för föreningen. Utgångspunkten för de nya stadgarna är 
Riksbyggens normalstadgar för kooperativa hyresrättsföreningar. Utöver detta 
har styrelsen för den kooperativa hyresrättsföreningen Skogslid gjort egna 
anpassningar i §§ 4, 5, 31, 48, 49 och 57 och dessa formuleringar förtydligas 
med kursiv text. Ändringarna som föreslås jämfört med tidigare stadgar är 
framför allt anpassningar till gällande lagtext och det har gjorts ett förtydligande 
avseende ändamål som innebär att bostäderna ska vara avsedda för vård-, 
omsorgs- och trygghetsboende.       

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Riksbyggen, skrivelse samt förslag på nya stadgar, 2021-05-11 
3. Stadgar för Riksbyggens kooperativa hyresrättsförening Skogslid, KF 2006-
03-13  
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§ 307 Dnr KS 2021-00584 1.4.3.0 

Valdistriktsindelning för Borås Stad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Godkänna den föreslagna valdistriktsindelningen att börja gälla vid allmänna 
valen 2022.    

Sammanfattning av ärendet 
Varje kommun ska inför ett val se över sin valdistriktsindelning. Ett valdistrikt 
är ett geografiskt röstningsområde med ett antal röstberättigade. Valnämnden 
har med hjälp av Samhällsbyggnadsförvaltningen genomfört en översyn av 
samtliga valdistrikt och gjort förändringar för att uppfylla vallagens kriterier 
med förslag till Kommunstyrelsen och Kommunfullmäktige. Vid valet till 
Europaparlamentet 2019 hade Valnämnden 83 valdistrikt, i det nya förslaget 
föreslås 80 valdistrikt att gälla från och med allmänna valen 2022.           

Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, valdistriktsindelning för Borås Stad. 

2. Valnämndens skrivelse, valdistriktsindelning för Borås Stad. 

3. Upprättade bilagor med kartor över valdistrikten/valkretsarna samt fil med 
förändringar.  
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§ 308 Dnr KS 2021-00558 1.2.4.1 

Budget 2022 Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsens beslut 
Budget 2022:1 Kommunstyrelsen fastställs.  
 
I beslutet delar inte Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Niklas Arvidsson 
(KD), Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och Stefan Lindborg (V). 
 
Protokollsanteckningar 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga. 
 
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.           
 
Sammanfattning av ärendet 
Budget 2022:1 har upprättats.               
 
Beslutsunderlag 
1. Budget 2022 Kommunstyrelsen 
2. Driftsbidrag Föreningsarkivet   
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§ 309 Dnr KS 2021-00435 1.1.2.1 

Svar på remiss: En väl fungerande ordning för val och 
beslutsfattande i kommuner och regioner 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar yttrande, daterat 2021-08-23, och översänder det som 
sitt svar till Finansdepartementet.        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad har fått möjlighet att yttra sig över Finansdepartementets 
betänkande En väl fungerande ordning för val och beslutsfattande i kommuner 
och regioner (SOU 2021:16). 

Betänkande innehåller ett flertal förslag till förändringar, däribland att det ska 
vara möjligt med automatiserat beslutsfattande i kommuner och regioner samt 
en ny lagstiftning rörande proportionella val. Utredningen har också analyserat 
och tagit ställning till om det är lämpligt att bestämmelserna om tjänstgöring för 
ersättare i regionfullmäktige skiljer sig från motsvarande reglering för 
kommunfullmäktige. 

Vidare har utredaren analyserat och tagit ställning till om kommunallagens 
jävsbestämmelser bör anpassas till förvaltningslagens samt kartlagt de 
författningar som genom särskilda bestämmelser möjliggör överklagande av 
kommunala normbeslut.               

Beslutsunderlag 
1. Borås Stads remissyttrande: En väl fungerande ordning för val och 
beslutsfattande i kommuner och regioner 

2. Remiss av SOU 2021:16 En väl fungerande ordning för val och 
beslutsfattande i kommuner och regioner från Finansdepartementet  
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§ 310 Dnr KS 2021-00467 1.1.2.1 

Svar på remiss av promemorian: Skärpta straff för 
knivbrott 

Kommunstyrelsens beslut 
Avge Borås Stads yttrande till Justitiedepartementet.        

Sammanfattning av ärendet 
Borås Stad är remissinstans för ”Promemoria för skärpta straff för knivbrott”, 
och har således bjudits in att lämna synpunkter på promemorians förslag. 
I remissen ligger att regeringen vill ha synpunkter på förslagen eller materialet i 
promemorian. 
Promemorian innehåller förslag som innebär ändring i form av skärpta straff i 
lagen (1988:254) om förbud beträffande knivar och andra farliga föremål 
(knivlagen).  
 
Föreslagna ändringar och bakomliggande skäl 
Ändringar föreslås i lagens 4 och 5 §. 4 § innehåller bestämmelser om straff för 
brott mot knivlagen och förslaget innebär en straffskärpning samt att det i lag 
framgår när brott ska bedömas som grovt. 
 
Nuvarande lydelse 4 § 
Den som uppsåtligen eller av oaktsamhet bryter mot 1 eller 2 § skall dömas till 
böter eller fängelse i högst sex månader. I ringa fall döms inte till ansvar. Om 
brottet är grovt, döms till fängelse i högst ett år. 
 
Föreslagen lydelse 4 § 
Den som uppsåtligen eller av oaktsamhet bryter mot 1 eller 2 § döms till böter 
eller fängelse i högst ett år. Om brottet är grovt, döms till fängelse i lägst sex 
månader och högst två år. Vid bedömningen av om brottet är grovt ska det 
särskilt beaktas om  
1. föremålet har innehafts i ett sammanhang där det kan befaras komma till 
användning vid brottsligt angrepp på någons liv, hälsa eller trygghet till person,  
2. föremålet har varit av särskilt farlig beskaffenhet,  
3. innehavet, överlåtelsen eller saluhållandet har avsett flera föremål, eller 20  
4. gärningen på annat sätt har varit av särskilt farlig art. I ringa fall ska det inte 
dömas till ansvar.  
 
Första stycket ändras genom att straffmaximum för brott mot knivlagen av 
normalgraden höjs från fängelse i sex månader till fängelse i ett år. Andra 
stycket ändras dels genom att straffskalan för grovt brott ändras från fängelse i 
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ett högst ett år till fängelse i lägst sex månader och högst två år, dels genom att 
det införs en punktlista med omständigheter som särskilt ska beaktas vid 
bedömningen av om ett brott ska bedömas som grovt. Ändringen av 
straffskalan syftar till att höja straffnivån för brottet. 
I den första punkten föreskrivs att det vid bedömningen av om brottet är grovt 
särskilt ska beaktas om föremålet har innehafts i ett sammanhang där det kan 
befaras komma till användning vid brottsligt angrepp på någons liv, hälsa eller 
trygghet till person. Punkten införs för att säkerställa att den omständigheten att 
föremålet innehafts i ett sammanhang där risken för våldsanvändning är högre 
särskilt ska beaktas vid bedömningen av om ett brott är grovt.  
 
Omständigheten att föremålet har varit av särskilt farlig beskaffenhet enligt 
andra punkten innebär att föremålets farlighet kan kvalificera ett brott som 
grovt. Vid bedömningen bör framför allt vägas in föremålets effekt vid brottslig 
användning, dess konstruktion och utformning. 
 
Att innehavet i strid med 1 § eller överlåtelsen eller saluhållandet i strid med 2 § 
har avsett flera föremål enligt tredje punkten innebär att gärningen ska ha 
omfattat minst två föremål. Hur många föremål som krävs för att brottet ska 
bedömas som grovt beror på omständigheterna i det enskilda fallet, bl.a. på 
vilken sorts föremål det är fråga om. 
Den fjärde punkten innebär att det särskilt ska beaktas om gärningen på annat 
sätt har varit av särskilt farlig art. Genom bestämmelsen betonas att gärningens 
farlighet är central vid bedömningen av om brottet är grovt och att även andra 
omständigheter än de som anges i de tidigare punkterna kan vara av betydelse 
vid bedömningen av om brottet är grovt.  
 
Föreslagen lydelse 5 § 
Knivar eller andra föremål som innehafts i strid med 1 § eller som överlåtits 
eller saluhållits i strid med 2 § ska förklaras förverkade, om det inte är 
uppenbart oskäligt.  
Paragrafen innehåller bestämmelser om förverkande och ändras endast 
språkligt. 
 
Borås stads bedömning 
Borås stad välkomnar de föreslagna förändringarna. Straffskärpningen 
förväntas inte ha någon direkt påverkan för stadens verksamheter som medför 
någon förändring i arbetssätt eller liknande. En straffskärpning kan dock ha en 
påverkan på stadens verksamheter och kommuninvånare eftersom en gärning 
ska bedömas som särskilt farlig och det således är fråga om grovt brott när 
brott utförs på särskilt skyddsvärda platser såsom exempelvis skolområden där 
grundskole- eller gymnasieundervisning sker. Det kan också handla om innehav 
i lokaler där samhällsviktig verksamhet bedrivs och dit allmänheten har tillträde, 
t.ex. i entréer och väntrum på sjukhus, polisstationer eller domstolar. Flera av 
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stadens lokaler ska således anses vara en särskilt skyddsvärd plats och ett 
strängare straff kan således komma att utfärdas, vilket välkomnas.  
Vidare kan en straffskärpning ha en påverkan för kommunen som helhet 
eftersom Borås inte torde vara något undantag i fråga om de antalet ökande 
brott mot knivlagen. Någon betydande synlig kostnadsökning för Borås Stad 
kan inte förutses i anledning av skärpta straff.      

Beslutsunderlag 
1. Borås Stads remissyttrande över promemorian: Skärpta straff för knivbrott 

2. Remiss av promemorian Skärpta straff för knivbrott från 
Justitiedepartementet   
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§ 311 Dnr KS 2021-00649 3.4.4.0 

Initiativärende: Fortsatt segregation 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 
Initiativärendet avslås.        
 
I beslutet deltar inte Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD).     
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt förslag. 
 
Sammanfattning av ärendet 
Andres Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har lämnat ett initiativärende till 
dagens sammanträde, se bilaga.  
    
Beslutsunderlag 
1. Initiativärende: Fortsatt segregation     

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) har föreslagit 
Kommunstyrelsen besluta: Att Kommunstyrelsen svara Länsstyrelsen och 
lämnar önskemål om att revidera sina anvisningsandelar i enlighet med 
skrivelsens intention, samt 
Att Kommunstyrelsen lämnar svar om att Borås Stad saknar förutsättningarna 
att ta emot fler nyanlända till följd av bostadsbrist och utbredd segregation. 
 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) yrkar avslag på Andreas Exner 
(SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) yrkar att ärendet skickas på beredning till 
Stadsledningskansliet. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till om ärendet ska avgöras idag 
och dels till om ärendet ska skickas på beredning till Stadsledningskansliet och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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Beslut 
Utan omröstning 
Kommunstyrelsen beslutar: 
Ärendet ska avgöras idag. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) till 
förmån för sitt remiss yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer därefter proposition på bifall dels till sitt eget yrkande och 
dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) förslag och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 312 Dnr KS 2021-00456 2.9.1.1 

Marknadsföringssamarbete 2021 Bergdalens IK 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen träffar avtal med Bergdalens IK damlag om 
marknadsföringssamarbete för 2021 enligt upprättat avtal. Kommunen betalar 
till klubben 50 000 kronor.        

Sammanfattning av ärendet 
Bergdalens IK damlag spelar under säsongen 2021 i division 1, Mellersta 
Götaland. Laget har slutat på tredje plats de två senaste säsongerna. 
Borås Stads intresse och insats i marknadsföringssamarbetet bestäms bland 
annat utifrån kriterier som uppmärksamhetsvärde och profilvärde för Borås.  
Avtalet med Bergdalens IK tecknas 2021 liksom förra året mot bakgrund av de 
konsekvenser som pandemin Corona/covid-19 medfört för hela samhället. 
Seriespelet för Bergdalens damlag inleddes i år den 6 juni. Regeringen beslutade 
den 12 maj att en mer träffsäker anpassning av deltagartaken för olika 
arrangemang, utifrån risken för trängsel och smittspridning av covid-19, ska 
införas den 1 juni. För arrangemang utomhus får maximalt 100 deltagare delta 
förutsatt att deltagarna inte anvisas en sittplats, då upp till 500 deltagare kan 
tillåtas.  
Kommunstyrelsen menar att marknadsföringsavtalet med Bergdalens IK ses 
som ett långsiktigt samarbete och tecknar därför avtal med klubben för 2021.  

Beslutsunderlag 
1. Avtal   
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§ 313 Dnr KS 2021-00479 3.7.2.25 

Rapportering av ej verkställda gynnande 
biståndsbeslut t.o.m. 31 mars 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Rapporterna läggs till handlingarna.  
 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.        

Sammanfattning av ärendet 
Till IVO och Stadsrevisionen ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden rapportera alla gynnande beslut om bistånd enligt 4 kap. 1 § SoL 
som inte verkställts inom tre månader från dagen för beslut. Sociala 
omsorgsnämnden skall rapportera alla gynnande beslut enligt 9 § LSS som ej 
verkställts inom tre månader från beslutsdatum. För varje beslut ska anges 
tidpunkten för beslutet och vilken typ av insats beslutet gäller samt skälen för 
dröjsmålet. Personen ska vara identifierbar. Rapportering ska ske en gång per 
kvartal. När ett ärende som tidigare rapporterats som ej verkställt, senare 
verkställs, ska nämnden anmäla detta till IVO och Stadsrevisionen. 

Till Kommunfullmäktige ska Arbetslivsnämnden, Individ- och 
familjeomsorgsnämnden, Sociala omsorgsnämnden och Vård- och 
äldrenämnden lämna en statistikrapport över hur många gynnande beslut enligt 
4 kap. 1 § SoL som inte verkställts inom tre månader från dagen för respektive 
beslut. I rapporten ska anges vilka typer av bistånd dessa beslut gäller samt hur 
lång tid som förflutit från dagen för respektive beslut. Uppgifterna i rapporten 
ska vara avidentifierade.           

Beslutsunderlag 
1. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt SoL 
t.o.m. den 31 mars 2021 

2. Bilaga, Rapportering av ej verkställda gynnande biståndsbeslut enligt LSS 
t.o.m. den 31 mars 2021  
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§ 314 Dnr KS 2020-00585 1.1.4.2 

Revidering Visionen Borås 2025 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Kommunfullmäktige antar Visionen om framtidens Borås.  
Visionen om framtidens Borås tillhör alla som bor, verkar och möts i Borås. 
Visionen har ingen tidshorisont, men revideras vart fjärde år vid behov. Borås 
Stad har i det fortsatta arbetet med visionen en viktig roll i att förverkliga och 
förankra visionen. 
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande. 
 
Protokollsanteckning 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidsson (KD) lämnar en anteckning till 
protokollet, se bilaga.  
  
Sammanfattning av ärendet 
Revideringen av visionen Borås 2025 påbörjades i september 2020. Startskottet 
för arbetet var dialoger med olika intressentgrupper om vad Borås ska bli för 
dem som bor, verkar och möts här. Därefter togs ett reviderat visionsförslag 
fram som har varit ute på remiss under våren 2021. Kommunala bolag och 
nämnder, politiska partier i Kommunfullmäktige, föreningar, företag och 
företagsorganisationer, Högskolan i Borås, studentkåren och privatpersoner har 
bidragit med synpunkter i remissrundan.  
De synpunkter som har kommit in i olika skeden har styrt hur förslaget till ny 
vision har formulerats. Förslaget har sedan bearbetats på arbetsmöten med 
samtliga kommunalråd för att få sin slutgiltiga form.  
 
Visionen består av fyra visionsområden:  
Omsorg om varandra och miljön 
Ett tryggt och snyggt Borås 
Möjligheter och mod att utvecklas 
Människor möts i Borås  
 
Visionen har ingen tidshorisont, men revideras vart fjärde år vid behov. 
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Beslutsunderlag 
1. Visionen om framtidens Borås  
2. Beslutsförslag Kommunstyrelsen  
3. Remissupplaga Borås Vision  
4. Inkomna synpunkter i remissrundan:   
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Kommunfullmäktige antar 
Visionen om framtidens Borås. 
Visionen om framtidens Borås tillhör alla som bor, verkar och möts i Borås. 
Visionen har ingen tidshorisont, men revideras vart fjärde år vid behov. Borås 
Stad har i det fortsatta arbetet med visionen en viktig roll i att förverkliga och 
förankra visionen, se bilaga. 
 
Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: att anta Visionen om framtidens Borås med följande ändringar:  
- meningen ”Samtidigt har alla likvärdiga förutsättningar” ersätts med 
”Samtidigt ges alla likvärdiga förutsättningar.” 
- meningen ”Borås är i framkant i omställningen till ett klimatneutralt 
samhälle”, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
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§ 315 Dnr KS 2021-00464 3.1.2.0 

Genomförandeavtal för Hulta 4:36 m.fl, Hultakyrkan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen tecknar genomförandeavtal med Syrisk Ortodoxa Församlingen i 
Borås enligt upprättat förslag. Avtalet reglerar genomförandet av detaljplanen 
för den nya kyrkan.  

Sammanfattning av ärendet 
I samband med genomförandet av ”Detaljplan för Hulta 4:36 och del av Hulta 
4:1 (Nya Hultakyrkan)” har ett genomförandeavtal upprättats mellan Borås Stad 
och Syrisk Ortodoxa Församlingen i Borås (Kyrkan) för att reglera 
genomförandet inom exploateringsområdet.  
Det detaljplanerade området ligger inom grönområdet Holmens Lund, som har 
klassats som ett område med höga värden i kommunens grönområdesplan. Då 
grönområdets areal kommer att minska och flertalet stora träd behöver 
avverkas ska Kyrkan bekosta kompensationsåtgärder. 
Kompensationsåtgärderna ska bidra till att de värden som går förlorade ska 
kunna utjämnas, återskapas eller ersättas.  
De kompensationsåtgärder som föreslås i detaljplanen är plantering av en ny 
trädallé längs Hultagatan samt att anlägga en ny gångväg inom Holmens Lund 
för att öka allmänhetens tillgänglighet till grönområdet. Kommunen ska utföra 
kompensationsåtgärderna och Kyrkan ska betala den faktiska kostnaden för 
respektive åtgärd.  
Avtalet är giltigt enbart om ”Detaljplan för Hulta 4:36 och del av Hulta 4:1 
(Nya Hultakyrkan)” får laga kraft, samt att Köpeavtal mellan Kyrkan och 
kommunen för det detaljplanerade området tecknas.                
 
Beslutsunderlag 
1. Översiktskarta 21-07-07 
2. Genomförandeavtal 21-07-07   
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§ 316 Dnr KS 2021-00465 3.1.2.2 

Försäljning av del av Hulta 4:1 och Hulta 4:36, 
Hultakyrkan 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunen säljer cirka 4300 kvadratmeter av del av fastigheterna Hulta 4:1 och 
Hulta 4:36 för 1 290 000 kronor till Syrisk Ortodoxa församlingen i Borås.         

Sammanfattning av ärendet 
I december 2017 tecknades ett markanvisningsavtal mellan Borås Stad och 
Syrisk Ortodoxa församlingen i Borås (Kyrkan) för planläggning och 
exploatering av ett område inom grönområdet Holmens Lund, Hultagatan. 
”Detaljplan för Hulta 4:36 och del av Hulta 4:1 (Nya Hultakyrkan)” beräknas få 
laga kraft under Q3 2021 och möjliggör för byggnation av samlingslokal för 
religiösa ändamål samt tillhörande funktion. Kyrkans avsikt med förvärv av 
marken är att bygga en kyrkobyggnad som innehåller bland annat 
samlingslokaler och kontor.  

Enligt köpeavtal förvärvar Kyrkan de delarna av fastigheterna Hulta 4:1 och 
Hulta 4:36 som i detaljplanen utgörs av kvartersmark för samlingslokal för 
religiösa ändamål samt tillhörande funktion. Område är cirka 4300 
kvadratmeter. Köpeskillingen uppgår till 1 290 000 kronor och baseras på ett 
överenskommet kvadratmeterpris om 300 kr/kvm.  

Avtalet är giltigt enbart om ”Detaljplan för Hulta 4:36 och del av Hulta 4:1 
(Nya Hultakyrkan)” får laga kraft samt att genomförandeavtal mellan Kyrkan 
och kommunen för det detaljplanerade området tecknas.                

 
Beslutsunderlag 
1. Översiktskarta 21-07-07 
2. Köpeavtal 21-07-07   
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§ 317 Dnr KS 2019-00463 3.1.1.2 

Samrådsyttrande över detaljplan för Kyllared - del av 
Svensgärde 3:1 med flera 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen anser att planförslaget ska studeras ytterligare i syfte att 
skapa större andel industrimark inom planområdet samt att planen möjliggörs 
för ev. återvinningscentral.        

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att möjliggöra ytor för industriverksamhet och tekniska 
anläggningar inom del av kommunens fastighet Svensgärde 3:1 i Kyllared. 
Detaljplanen har initierats av Kommunstyrelsen och förslaget överensstämmer 
med översiktsplanens intensioner. 
 
Planområdet ligger utmed Kyllaredsvägen och är ca 3,5 hektar stort, varav ca 
1,7 ha föreslås utgöra industrimark. Detaljplanen bedöms möjliggöra 3 – 5 
industrifastigheter i storleksordningen 2000 – 5000 m2. 
Utöver detaljplanens huvudsakliga syfte, att möjliggöra industrimark, föreslås 
våtmark anläggas för att skydda naturvärden i området samt gynna den 
biologiska mångfalden. För att säkra naturvärden utmed Kronängsbäcken 
tillskapas en skyddszon. 
 
Kommunstyrelsen anser att huvudsyftet med planen, som är att skapa 
ytterligare industrimark, bör möjliggöras i större omfattning än vad 
planförslaget innebär. För att minska behovet av exploatering av nya 
industriområden är det viktigt att tillskapa mer industrimark i redan etablerade 
verksamhetsområden. I avvägningen mellan olika markanvändningar anser 
Kommunstyrelsen att möjligheten till ytterligare industrimark bör prioriteras. 
Kommunstyrelsen vill därför att området studeras ytterligare i syfte att öka 
andelen industrimark inom planområdet. De områden som nu föreslås som 
allmän platsmark/natur föreslår Kommunstyrelsen att de i stället ska planläggas 
som kvartersmark, men med erforderliga skyddsbestämmelser om så krävs för 
att bevara naturvärden. Ur förvaltnings/sköteselaspekt är det försvårande om 
kommunen ska vara huvudman för ett smalt område mellan tomtmarksytor, 
såsom planförslaget innebär. Kommunstyrelsen vill också att detaljplanen 
studeras för att möjliggöra för en ev. återvinningscentral. 
Detaljplanen omfattar i förslaget, förutom kommunens fastigheter, ca 7700 m2 
av en privat fastighet, som föreslås utgöra allmän platsmark/naturmark utmed 
Kronängsbäcken. Detaljplanen innebär att kommunen kan lösa in området.  
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Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd, BN2019-1097, 2021-05-31 
2. Planbeskrivning, 2021-05-26 
3. Plankarta, 2021-05-26   
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
31(63) 

Sammanträdesdatum 
2021-08-23 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 318 Dnr KS 2021-00333 2.6.1.1 

Projekteringsframställan för ombyggnad av 
Fullmäktigesalen 

Kommunstyrelsens beslut 
Godkänna Lokalförsörjningsnämndens projekteringsframställan avseende 
ombyggnad av Kommunfullmäktiges sessionssal, kv Idun 1.  

Sammanfattning av ärendet 
Lokalförsörjningsnämnden föreslår den 23 mars 2021 att Kommunstyrelsen 
beslutar godkänna nämndens projektering avseende Fullmäktigesalens 
ombyggnad, kv Idun 1. 
Ombyggnaden ska innebära att det skapas en modern sal med god komfort. 
Ventilationsanläggningen byts och får en ny teknisk utformning. Befintlig scen 
rivs, AV teknik moderniseras och säkerhetsfrågan kommer att hanteras i nära 
samarbete med CKS. Tillgänglighet kommer att ha ett högt fokus. Inredning, 
färg och form kommer att baseras på ett hållbarhetsperspektiv. 
Preliminärt beräknas byggstarten till september 2021 och att lokalen preliminärt 
kan börja nyttjas årsskiftet 2021/2022. 
Investeringsutgiften beräknas till 8 000 000 kronor och finns med i 
Kommunfullmäktiges investeringsbudget 2021 med motsvarande belopp. 
Investeringen beräknas innebära en ökad kapitalkostnad med cirka 440 000 
kronor per år.  

Beslutsunderlag 
1. Projekteringsframställan för ombyggnad av Fullmäktigesalen från 
Lokalförsörjningsnämnden 
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§ 319 Dnr KS 2021-00576 1.2.3.3 

Årsredovisning och revisionsberättelse för år 2020 med 
anhållan om ansvarsfrihet från Stiftelsen Bostäder för 
Blinda i Borås 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beviljar för sin del styrelsen för Stiftelsen Bostäder för 
Blinda i Borås ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2020.        

Sammanfattning av ärendet 
Stiftelsen Bostäder för Blinda i Borås har inkommit med årsredovisning och 
revisionsberättelse för år 2020. Stiftelsen redovisar ett resultat om -13 tkr och 
det egna kapitalet uppgår på balansdagen till 972 tkr. Kommunstyrelsen ska 
enligt stadgarna bevilja ansvarsfrihet.  

Av revisionsberättelsen framgår att årsredovisningen har upprättats i enlighet 
med årsredovisningslagen och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild 
av stiftelsens resultat och ställning. Styrelseledamöterna bedöms inte ha handlat 
i strid med stiftelselagen, stiftelseförordnandet eller årsredovisningslagen.                

Beslutsunderlag 
1. Skrivelse, 2021-08-23 

2. Årsredovisning och revisionsberättelse för år 2020 från Stiftelsen Bostäder 
för Blinda i Borås, 2021-06-22   
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§ 320 Dnr KS 2021-00517 3.3.3.0 

Återvinningstaxa - Kommunalt avfall 2022 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 6 % från och 
med 1 januari 2022.  
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.     
       
Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2022 föreslå att 
Återvinningstaxan kommunalt avfall höjs med 6 % från och med 1 januari 
2022. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges godkännande. 
Borås Energi och Miljö AB har under 2021 arbetat fram en helt nya 
återvinningstaxa inför 2022. Det innebär att prissättning av olika tjänster 
kommer att både öka och minska. Det finns olika delar i den höjda 
återvinningstaxan: 
 
Ökade driftskostnader medför en höjning av taxan med 3 %. 
Besöken på återvinningscentralerna har ökat markant de senaste åren vilket har 
påverkat driftkostnaden av stadens fem bemannade återvinningscentraler. Detta 
har medfört ett ekonomiskt ackumulerat underskott som behöver återhämtas. 
Detta innebär en höjning av taxan med ytterligare 2 %. 
Höjda markarrendekostnader på Energi- och Miljöcenter Sobacken innebär en 
höjning av taxan med ytterligare 1 %. 
 
Ovanstående delar medför att återvinningstaxorna i genomsnitt kommer att 
höjas med 6 %. Detta innebär att ett standardabonnemang för ett villahushåll 
får en ökad taxa med 4,5 %, vilket motsvarar en ökad kostnad på 113 kr/år. 
Kommunstyrelsen noterar att höjningen av återvinningstaxan inför 2022 är 
högre än tidigare år. Då bolaget gjort en översyn av återvinningstaxan där den 
nya taxan ska säkerställa att verksamheten över tid genererar ett nollresultat 
bedömer Kommunstyrelsen att den föreslagna prisjusteringen för 2022 är 
rimlig. 
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Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2021-06-02 
3. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2021-05-27 
4. Återvinningstaxan 2022  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att återvinningstaxan 
kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 6 % från och med 1 januari 2022.       
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att återvinningstaxan 
kommunalt avfall höjs med i genomsnitt 3 % från och med 1 januari 2022, se 
bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Niklas Arvidsson (KD), Martin 
Nilsson (M), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), 
Kerstin Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 321 Dnr KS 2021-00518 3.3.2.0 

Prisjustering VA-taxa 2022 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar med 11 röster mot 2 föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Att VA-taxan höjs med 4 % från och med 1 januari 2022.     
 
Reservation 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.         

Sammanfattning av ärendet 
Borås Energi och Miljö AB har beslutat att för 2022 föreslå en höjning av VA-
taxans brukningsavgifter med 4 %. Bolaget ansöker om Kommunfullmäktiges 
godkännande. 

En förutsättning för att kunna hålla en god prisdialog med kunder är att 
prisjustering kommuniceras i god tid. Kunderna önskar få information om 
prisnivå för nästkommande år senast sex månader före årsskiftet för att ha 
förutsättningarna för budgetarbetet och därmed kunna genomföra 
förhandlingar med hyresgäster under hösten. 

En grundläggande princip för VA-verksamheten är självkostnadsprincipen, VA-
verksamheten ska över tid ha ett nollresultat. Det innebär att när verksamheten 
genererar ett underskott ett år ska det hämtas hem inom tre år genom justerade 
taxor. Under perioden 2019-2021 förväntas VA-verksamheten ha ett 
nollresultat. 

VA-verksamheten står inför stora kommande investeringar. Det planeras för ett 
nytt vattenverk och renoveringar av Sjöbo vattenverk. För att kunna fondera 
medel inför byggnationen av det nya vattenverket och för en jämn 
taxeutveckling över tid föreslås brukningsavgifterna att höjas med 4 %. 

Kommunstyrelsen ser den föreslagna höjningen av VA-taxan som nödvändig 
och rimlig. Med anledning av kommande investeringar ser Kommunstyrelsen 
det av stor vikt att bolaget fortsatt arbetar med kostnadseffektiviseringar samt 
fondering av medel till stora investeringar för att begränsa stora svängningar i 
taxeutvecklingen framöver.           
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Beslutsunderlag 
1. Kommunfullmäktigeskrivelse, 2021-08-23 
2. Inkommen skrivelse Borås Energi och Miljö AB, 2021-06-02 
3. Styrelseprotokoll Borås Energi och Miljö AB, 2021-05-27 
4. VA-taxa 2022  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att Kommun-
styrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att VA-taxan höjs med 4 % från 
och med 1 januari 2022. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Att VA-taxan höjs 
med 2 % från och med 1 januari 2022, se bilaga. 

 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. Votering begärs. 
 
Följande voteringsproposition föreslås och godkänns: ”Den som vill bifalla 
ordförandens förslag röstar ja, den det ej vill röstar nej; vinner nej har 
Kommunstyrelsen beslutat enligt Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers 
(SD) yrkande”. 
 
Omröstning 
Vid omröstningen röstningen röstas ja av Rose-Marie Liljenby Andersson (S), 
Stefan Lindborg (V), Ylva Lengberg (S), Niklas Arvidsson (KD), Martin 
Nilsson (M), Anna Svalander (L), Per Carlsson (S), Tom Andersson (MP), 
Kerstin Hermansson (C), Annette Carlson (M) och Ulf Olsson (S) samt nej av 
Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD). 
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§ 322 Dnr KS 2021-00501 1.2.2.25 

Utredning av alternativ för ägarstruktur, skatt och 
elhandel för andelsägd solcellsanläggning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Att uppdraget från Kommunfullmäktige till Borås Energi och Miljö AB ligger 
fast och att Borås Energi och Miljö AB nu ska ta initiativ till samägd 
solcellsanläggning i form av ekonomisk förening som bygger och äger 
solcellsanläggningen.  
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande.     
 
Sammanfattning av ärendet 
I Borås Stads Budget 2018 fick Borås Energi och Miljö AB uppdrag att ta 
initiativ till en samägd solcellsanläggning, där såväl företag, föreningar och 
privatpersoner ska kunna köpa andelar. Kommunstyrelsen lämnade i mars 2020 
ett inriktningsbeslut till bolaget att fortsatt: 
utreda med syfte att bygga en andelsägd solcellsanläggning där DoU och 
elhandel sköts av Borås Energi och Miljö AB och/eller utreda med syfte att 
starta en ekonomisk förening som investerar i en andelsägd anläggning. 
Utredningen som Borås Energi och Miljö AB har genomfört med hjälp av 
KPMG och som har inkommit till Kommunstyrelsen visar att den lämpligaste 
formen för detta är en ekonomisk förening som bygger och äger 
solcellsanläggningen.     
Kommunstyrelsen har inte mandat att upphäva beslut som är taget av 
Kommunfullmäktige och att uppdraget därmed ligger fast. Minst ett likartat 
projekt har redan initierats av ett kommunägt energibolag i annan del av landet, 
och därefter genomförts av en ekonomisk förening, vilket talar för att detta bör 
vara möjligt även i Borås. Det innebär att Borås Energi och Miljö AB nu ska ta 
initiativ till samägd solcellsanläggning i form av ekonomisk förening som 
bygger och äger solcellsanläggningen.             
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Beslutsunderlag 
1. Skrivelse 2021-08-23 
2. Protokoll Borås Energi och Miljö AB, 2021-04-28 
3. Utredning Borås Energi och Miljö AB, 2021-04-28   
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit Kommunstyrelsen 
besluta: Att uppdraget från Kommunfullmäktige till Borås Energi och Miljö AB 
ligger fast och att Borås Energi och Miljö AB nu ska ta initiativ till samägd 
solcellsanläggning i form av ekonomisk förening som bygger och äger 
solcellsanläggningen. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen antecknar 
informationen om utredningen av alternativ ägarstruktur, skatt och elhandel för 
andelsägd solcellsanläggning från Borås Energi och Miljö AB och om att bo-
laget beslutat att fortsatt bevaka marknadsförutsättningarna för solceller och 
avvaktar att bilda en ekonomisk förening och uppföra en solcellsanläggning, se 
bilaga.  
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Att uppdraget från Kommunfullmäktige till Borås 
Energi och Miljö AB avslutas utan vidare åtgärd, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Andreas 
Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner förstnämnda 
proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 323 Dnr KS 2020-00330 1.2.4.25 

Förläng stöd till Borås näringsliv 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: 

Borås Stad betalar nyinkomna fakturor på femton dagar från 2021-10-01 till 
2021-12-31, förutsatt att de är godkända/attesterade och inte föremål för 
oklarheter. 

Borås Stad tillämpar betalningsvillkoret 120 dagar till företagskunder från 2021-
10-01 till 2021-12-31.     

Sammanfattning av ärendet 
Coronapandemin fortsätter att påverka näringslivet i Borås. I de kontakter 
företrädare för näringslivet haft med staden framförs behov fortsatta 
stödåtgärder liknande de som tillämpats under 2020 och fram till sista 
september 2021. Därför föreslås generösare fakturavillkor gälla i ytterligare tre 
månader, året ut.                     
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§ 324 Dnr KS 2019-00264 2.6.1.1 

Svar på initiativärende från Ida Legnemark (V) och 
Stefan Lindborg (V) Lokaler till föreningar som 
drabbats av branden i Knalleland 

Kommunstyrelsens beslut 
Initiativärendet är besvarat.    
 
Protokollsanteckning 
Stefan Lindborg (V) lämnar en anteckning till protokollet, se bilaga.     
 
Sammanfattning av ärendet 
Vänsterpartiet genom Ida Legnemark och Stefan Lindborg har till 
Kommunstyrelsens sammanträde 2019-03-04 lämnat in ovanstående 
Initiativärende som genom beslut remitterades till Stadsledningskansliet. I 
initiativärendet anförs att den omfattande branden på Evedalsgatan i Knalleland 
har orsakat stor skada, bland annat har den ställt flera kulturföreningar utan 
föreningslokaler. I Borås finns en stark föreningstradition och ett brett 
föreningsliv där många ideella arbetstimmar görs varje vecka för att erbjuda 
boråsarna ett rikt utbud av kultur och fritid. Utan lokaler faller dock många av 
föreningarnas aktiviteter.  
 
Yrkandet i initiativärendet är att Kommunstyrelsen tillskriver relevanta 
nämnder med en uppmaning att inventera sina lokaler, för att se vilka som 
skulle kunna nyttjas av de föreningar som drabbats av branden i Knalleland till 
dess att föreningarnas lokalsituation har fått en permanent lösning.  
Frågan har ställts till Fritids- och folkhälsoförvaltningen som har god insyn och 
kontakt med de föreningar som har verkat inom området. Följande redogörelse 
lämnas: 
 
Vid branden i Saxylle Kilslunds lokaler på Evedalsgatan drabbades 6 föreningar 
som hade sina föreningslokaler i huset. Eftersom huset brand ner till grunden 
blev de utan sina föreningslokaler. De drabbade föreningarna var Grekiska 
föreningen, Kulturföreningen Bosna, Ljus framtid, Makedonska föreningen, 
RCCG och Irakiska föreningen. Fritids- och folkhälsoförvaltningen har hjälpt 
föreningarna och tillsammans försökt hitta ersättningslokaler bland på 
Skaraborgsvägen och på Sjöbo. Kontakt har även skett med 
Lokalförsörjningsförvaltningen i syfte att finna ev. lediga kommunala lokaler 
som skulle kunna passa för föreningarna. 
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Två föreningar fick tillgång till lokaler på Träffpunkt Simonsland bl.a. genom 
att hyra ett litet kontor och tillgång till verksamhetslokaler och möteslokaler. 
Nedan följer en redovisning över hur det ser ut för föreningarna idag; 
Grekiska föreningen; De är idag på Träffpunkt Simonsland där de hyr ett litet 
kontor och utnyttjar de mötesrum som finns där. De kommer till hösten att 
börja letar efter en egen lokal. 
 
Kulturföreningen Bosna; De är idag på Träffpunkt Simonsland där de utnyttjar 
de allmänna utrymmena och mötesrum. 
Ljus framtid; Hyr genom Lokalförsörjningsförvaltningen en lokal på 
Ålandsgatan 13. De har nu sagt upp lokalen eftersom de har för lite verksamhet 
och för att kunna betala hyran. 
 
Makedonska föreningen; Föreningen hyr en tillfällig lokal på Sjöbo. 
RCCG New Covenant (Religiös förening); Föreningen hyr föreningslokaler på 
Lidaholmsgatan 3  
Irakiska föreningen; Föreningen är nedlagd.  
 
Beslutsunderlag 
1. KS-skrivelse 
2. Initiativärendet   
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§ 325 Dnr KS 2021-00533 3.2.1.0 

Klimatrapport 2021 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 
Klimatrapport 2021 samt bilaga läggs till handlingarna. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande.  
 
Vidare reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande.         
 
Sammanfattning av ärendet 
I klimatrapporten 2021 sammanfattar och bedömer klimatkommittén Borås 
Stads klimatarbete under 2020 och utfallet i förhållande till koldioxidbudget och 
energi- och klimatstrategin.  
Pandemin har orsakat stora minskningar av växthusgasutsläpp från bland annat 
flyg- och bilresor. Trots den unika minskningen följer varken Borås Stad eller 
Borås den minskningstakten på 16 procent per år som enligt koldioxidbudget är 
nödvändig.       
Borås Stad har under 2020 skapat ett bra ramverk för klimatarbetet med en 
reviderad energi- och klimatstrategi, ett politiskt klimatråd och en pådrivande 
och stöttande grupp tjänstepersoner i klimatkommittén. Med detta ramverk är 
grunden lagt för att det kan bli fler positiva och kraftfulla klimatåtgärder de 
kommande åren.  
Både arbetet med att minska utsläpp av växthusgaser och att anpassa samhället 
till klimatförändringens effekter behöver fortsätta utvecklas och leverera 
resultat. I rapporten ger klimatkommittén ett antal rekommendationer på 
politiska satsningar på kort sikt som bedöms kunna bidra till snabb och positiv 
utveckling.   
 
Beslutsunderlag 
1. Klimatrapport 2021, 2021-06-03 
2. Bilaga Uppföljning koldioxidbudget, 2021-06-03  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Tom Andersson (MP) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige besluta: Klimatrapport 2021 samt bilaga läggs till 
handlingarna. 
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Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Klimatrapport 2021 
samt bilaga läggs till handlingarna. Kommunstyrelsen uppdras att, tillsammans 
med berörda nämnder, revidera de nödvändiga procentenheter enligt 
koldioxidbudgeten som krävs för att uppnå ett nollutsläpp år 2040, se bilaga. 
 
Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige 
besluta: att kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma med förslag om 
revidering av den nödvändiga årliga utsläppsminskningstakten, se bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Tom Anderssons (MP) förslag 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och dels 
till Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad. 
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§ 326 Dnr KS 2017-00761 214 

Granskningsyttrande över detaljplan centrum, Morfeus 
5 och 7 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 

Detaljplanen ska antas av Kommunfullmäktige efter att exploateringsavtalet har 
tecknats. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Mot beslutet reserverar sig Niklas Arvidsson (KD) till förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande.    
 
Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att möjliggöra för ett högre bostadshus på 19-24 våningar eller 
alternativt fem våningar eller lägre, på den obyggda ytan öster om Knalletorget. 
En byggnad på 19-24 våningar innebär ett tillskott på drygt 120 lägenheter i 
centrum. Med tanke på byggnadens placering samt dess höga höjd så är 
gestaltningen av högsta vikt. Syftet är också att skapa nya lokalytor i centrum 
och mer liv på Knalletorget. Torgets södra del ska lyftas upp för att ansluta 
bättre till Stadsbron, vilket kan ge ett bättre flöde för gång- och cykeltrafik mot 
Lilla Brogatan. Då planområdet är beläget i närheten av Viskan ger ett upphöjt 
torg samtidigt ett naturligt skydd mot översvämningar.  
Den nya bebyggelsen kommer att byggas ut mot Lilla Brogatan och 
Knalletorget, med en indragning av byggnaden mot torget för att ta hänsyn till 
det flöde av människor som rör sig över platsen. Bottenvåningen ska vara 
öppen med stora glaspartier och kommer att innehålla lokaler så som restaurang 
eller liknande. 
Fastighetens centrala läge och exploatörens ambitioner inom 
hållbarhetsområdet har medfört att förutsättningarna för implementering av 
mobilitetspaketet 4 - hållbar livsstilsprofil. Då kan antalet boendeparkeringar 
minskas med 40 % medan antalet parkeringsplatser för kontor- och 
caféverksamhet minskar med 15%. 
I samrådet tillstyrkte Kommunstyrelsen planförslaget med vissa omarbetningar 
Dessa har tillgodosetts och de finns inga kvarstående synpunkter på förslaget.  
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Beslutsunderlag 
1. Planbeskrivning, 2021-03-31 
2. Plankarta, 2021-03-31 
3. Samrådsredogörelse, 2021-03-31 
   
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 
Detaljplanen ska antas av Kommunfullmäktige efter att exploateringsavtalet har 
tecknats.  
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget, under 
villkor att byggnationen begränsas till högst fem våningar. Detaljplanen ska 
antas av Kommunfullmäktige efter att exploateringsavtalet har tecknats, se 
bilaga. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget under förutsättning att Kommun-
styrelsens synpunkter beaktas. 
Detaljplanen ska antas av Kommunfullmäktige efter att exploateringsavtalet har 
tecknats, se bilaga. 
 
Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att följande text läggs 
till sist i skrivelsens avslutande stycke: ”Kommunstyrelsen vill däremot påtala 
betydelsen av den pågående utredningen om kollektivtrafikens dragning genom 
centrum. Det är viktigt att arbetet med detaljplanen också fortsättningsvis 
beaktar denna, se bilaga.” 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
dels till Niklas Arvidssons (KD) yrkande och dels till Stefan Lindborgs (V) 
yrkande och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad.  
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§ 327 Dnr KS 2021-00414 3.1.1.2 

Yttrande över planbesked för kvarteret Fjolner 
(Polishuset) 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen uppmanar Samhällsbyggnadsnämnden pröva att ändra 
detaljplan för kv Fjolner 21 för att tillåta nya användningar och tillbyggnad i 
kvarteret. En bedömning av vilken användning som är lämplig i kvarteret 
Fjolner 21 samt gestaltningen av kvarteret får utredas i kommande planarbete 
och bör ske med hänsyn till övriga bebyggelseförändringar i närheten.  
Planavtal ska upprättas med exploatören som också ska betala alla nödvändiga 
undersökningar och utredningar för detaljplanen. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till 
förmån för sitt yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Stefan Lindborg (V) till förmån för sitt yrkande.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Stadsplanen för kvarteret Fjolner 21 är från 1963 och fastigheten inrymmer idag 
polishus och häkte. Dessa verksamheter kommer inom några år att flytta.  
Exploatören söker planbesked för att förändra kvarteret med flera tänkbara 
användningar: bostäder, studentbostäder, kontor, äldreboende, handel, hotell, 
café/restaurang, matvarubutik eller konstcenter. Vidare utveckling av lämplig 
användning avses ske med marknadsundersökningar för alternativa funktioner 
samt i samråd med kommunen. Bottenvåningarna med inglasningar och entréer 
mot Sandgärdsgatan, Yxhammarsgatan och en förändrad verksamhet mot 
Kungsleden är förslag för att öppna upp kvarteren.  
Exploatören har ambitionen att bevara så mycket som möjligt av den befintliga 
strukturen, förädla och förtäta. För att uppnå en bra exploatering och skapa 
användbara fastigheter vill exploatören bygga på befintliga byggnader mot 
Sandgärdsgatan med minst två våningar och göra en nybyggnation på norra 
halvan av fastigheten, där det idag är häkte. Exploatören anser att kvarteret 
klarar en högre bebyggelse på cirka 20 våningar mot Kungsleden. Det finns idag 
ett parkeringsgarage under fastigheten, denna parkeringslösning är tänkt att 
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användas även vid utveckling och exploatering av kvarteret och vid behov 
utökas. Utmed Yxhammarsgatan och Sandgärdgatan kan inbjudande förplatser 
och kanske en mindre torgyta skapas. 
Synpunkter 
Förslaget stämmer överens med Borås Stads Översiktsplan från 2018 och 
Utbyggnadsstrategin. Gestaltningsförslaget enligt planbeskedsanökan kommer 
att behöva arbetas om. Förtätning på platsen ska ta hänsyn till sin omgivning 
och respektera höjder och omkringliggande bebyggelse.  
Många funktioner är lämpliga på platsen och det är positivt att möjliggöra 
centrumverksamhet i bottenvåning. Känsliga användningar så som förskola och 
grundskola är troligtvis olämpliga inom fastigheten utifrån platsens buller- och 
luftförhållanden, samt för att det saknas utrymme för skolgård. Skola, i form av 
högre utbildning är dock lämpligt, särskilt med tanke på närheten till campus. 
Det är bra att skapa en mer öppen och välkomnande utformning, både utmed 
Yxhammarsgatan och Sandgärdsgatan. Utmed Yxhammarsgatan är det även 
viktigt att bevara den gröna upplevelsen som finns idag. Den alléstruktur som 
finns längs gatan ska bevaras.  
Luft, buller, risk, markmiljö, solstudie och parkering bör utredas i planarbetet.  
Sammantaget bör positivt planbesked ges. Det finns flera positiva planbesked 
givna i denna del av centrum så en bedömning av vilken användning som är 
lämplig här och gestaltningen av kvarteret bör ske med hänsyn även till övriga 
förändringar i närheten 
Polisverksamheten flyttar framåt 2025 och detaljplanen behöver inte prioriteras 
än, men bör prioriteras i god tid inför flytt.  
 
Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för kvarteret Fjolner 21, (Polishuset). BN 2021-

872, 2021-04-17 2  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen uppmanar Samhällsbyggnadsnämnden pröva att 
ändra detaljplan för kv Fjolner 21 för att tillåta nya användningar och 
tillbyggnad i kvarteret. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden pröva att ändra detaljplan för kv Fjolner 21 för att 
tillåta nya användningar och tillbyggnad i kvarteret. En bedömning av vilken 
användning som är lämplig i kvarteret Fjolner 21 får utredas i kommande 
planarbete och bör ske med hänsyn till övrig bebyggelse i närheten.  
Kommunstyrelsen uppmanar Samhällsbyggnadsnämnden att i kommande 
planarbete studera gestaltningen av kvarteret. Kommunstyrelsen bedömer att 
det är ett centralt kvarter som idag inte ger upphov till goda upplevelsemässiga 
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värden och som inte är anpassat till omgivningen. Höga krav på gestaltningen 
av fastigheterna bör ställas. Likaså bör byggnadshöjder och förtätningsgrad 
övervägas. 
Planavtal ska upprättas med exploatören som också ska betala alla nödvändiga 
undersökningar och utredningar för detaljplanen, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen uppmanar 
Samhällsbyggnadsnämnden pröva att ändra detaljplan för kv Fjolner 21 för att 
tillåta nya användningar och tillbyggnad i kvarteret. En bedömning av vilken 
användning som är lämplig i kvarteret Fjolner 21 samt gestaltningen av 
kvarteret får utredas i kommande planarbete och bör ske med hänsyn till övriga 
bebyggelseförändringar i närheten. Planavtal ska upprättas med exploatören 
som också ska betala alla nödvändiga undersökningar och utredningar för 
detaljplanen, se bilaga. 
 
Stefan Lindborg (V) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Att följande text läggs 
till efter meningen ”Luft, buller, risk … utredas i planarbetet.”  
”Därutöver behöver man i arbetet med detaljplanen beakta den pågående 
utredningen om kollektivtrafikens dragning genom stadens centrala delar”, se 
bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och dels 
till Stefan Lindborgs (V) yrkande och finner förstnämnda proposition med 
övervägande ja besvarad.  
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§ 328 Dnr KS 2019-00443 3.1.1.1 

Förtydligande av planbesked för detaljplan Kråkered 
2:11, Borås GK, Östra Vik 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker ansökan om planbesked.        
 

Sammanfattning av ärendet 
Exploatören vill göra det möjligt att utveckla golfanläggningen för idrotts-, 
turist- och friluftsändamål i en multianläggning. Exploatören vill utöver det 
också göra det möjligt att bygga ca 150 bostäder inom området. Kommun-
styrelsen har tidigare beslutat att tillstyrka ansökan om planbesked, men Sam-
hällsbyggnadsnämnden har bett om ett förtydligande. 
Ärendet består av två sammanhängande delar. En multianläggning som ska 
skapa ett idrottscenter där en rad idrotter nämns; futsal, tennis, luftgevär, 
löpning etc. Hotell och konferens med bl.a. uthyrningsstugor, poolområde, båg-
skytte, disc/fotbollsgolf och restaurang nämns också. Utöver multianläggningen 
innehåller planbeskedet också bostäder i form av stadsvillor med lägenheter, 
småhus, parhus samt förskola. Fastighetens totala storlek är ca 187 hektar ett 
potentiellt detaljplaneområde för hela projektet bedöms motsvara cirka 40-70 
hektar. 
Utveckling av golfanläggningen för idrotts-, turist- och friluftsändamål i 
området är positivt och trots att områdets lokalisering innebär vissa svårigheter 
att nå platsen med hållbara färdmedel så innebär det en möjlighet för utveckling 
av det nuvarande området. Framtidens mobilitet kommer närmare och det kan 
med fördel appliceras på det här området. 
Kommunstyrelsen är medveten om att den inkomna ansökan om planbesked 
om friluftsanläggning och bostäder inte följer intentionerna i Översiktsplanen 
när det gäller delen med bostäder. Trots det kan planbeskedet i dess två delar 
ses som en helhet och en möjlig utveckling för ett nytt naturnära område. Dessa 
två delar kan uttryckas utveckla en symbios för ett naturnära aktivt 
bostadsområde med stor framtida potential.                
 
Beslutsunderlag 
1. Ansökan om planbesked för detaljplan Kråkered 2:11, 20190426 

2. Samhällsbyggnadsnämndens beslut om detaljplan för Kråkered 2:11, 
20210203   
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§ 329 Dnr KS 2019-00902 1.1.1.1 

Svar på motion av Anna-Clara Stenström (M), Gunilla 
Chistoffersson (KD) och Magnus Sjödahl (KD): Det är 
hög tid att utveckla centrummiljön i Sandared och 
Sjömarken. För ökad trygghet och trivsel 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen föreslå Kommunfullmäktige 
besluta: 

Motionen anses besvarad.    
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande.         
 
Sammanfattning av ärendet 
Anna-Clara Stenström (M), Gunilla Chistoffersson (KD) och Magnus Sjödahl 
(KD) har vid Kommunfullmäktiges sammanträde 2019-10-17 lämnat in 
förslaget att skapa torgliknande ytor och förbättra trafikmiljön i Sandared och 
Sjömarken. 

Motionärerna vill att kommunstyrelsen driver och samordnar ärendet och att 
information ges löpande till kommunfullmäktige. 

Just nu pågår ett arbete med den strategiska utvecklingen av serviceorter som 
knyter väl an till motionen. Sandared är en av fyra orter som har pekats ut enligt 
översiktsplanen. I arbetet faller Sjömarken inom kategorin mindre ort i 
serviceorternas närområde och invånarna har bland annat fått möjlighet att 
tycka till om vad för funktioner (t.ex. service, mötesplatser & kollektivtrafik) 
som är viktig att ha i sitt närområde. 

Inom ramen för arbetet med strategier för den långsiktiga utvecklingen av 
Sandared har en digital medborgarenkät genomförts. Det kom in 542 svar på 
enkäten och många hade synpunkter om att de saknas ett torg centralt i orten. 
Väldigt många klagade också på trafikmiljön och på Göteborgsvägen som går 
genom samhället men även vid skolan. Under arbetet har det även genomförts 
en workshop med en blandning av representanter från Sandared där Sandareds 
nuläge och potential till framtida utveckling studerades vidare. Utifrån 
materialet från både enkätundersökningen och workshopen kommer ett 
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övergripande förslag tas fram över var centrum i Sandared kan utvecklas och 
hur det kan utformas. Vi kommer även studera övergripande vad det finns för 
möjligheter till förbättra trafikmiljön genom centrum och göra det säkrare och 
attraktivare för gång- och cykeltrafikanter I Sandared och Sjömarken är det 
Trafikverket som har hand om de större vägarna och lokala vägföreningar som 
har hand om de lokala vägarna. Det innebär att kommunen inte har full 
rådighet över trafikfrågorna, vi har dock möjlighet att inspirera och påverka 
genom att visa på möjliga lösningar. 

Arbetet med strategier för den långsiktiga utvecklingen av kommunens 
serviceorter kommer ligga till grund för framtida prioriteringen av kommunens 
arbete. Samtidigt kan de kommunala förvaltningarna inte genomföra 
strategierna själv utan vi måste samverka med lokala aktörer som verkar i 
orterna som intresseföreningar, medborgare, näringsliv med mera för att en 
större utveckling ska ske.     

 
Beslutsunderlag 
1. Motion: Det är hög tid att utveckla centrummiljön i Sandared och Sjömarken. 
För ökad trygghet och trivsel, 20191017  
 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
föreslår Kommunfullmäktige beslutar: Motionen anses besvarad. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige besluta: Bifalla 
motionen, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) yrkar bifall till Annette Carlson (M) och 
Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 330 Dnr KS 2016-00803 214 

Granskningsyttrande Hulta 4:36 med flera (Nya Hulta 
kyrka) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. Köpeavtal och genomförandeavtal 
ska vara påskrivna innan planen antas.        

 
Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att möjliggöra byggandet av samlingslokal för religiöst ändamål. 
Inom planområdet finns ett område med natur klass III enligt 
grönområdesplanen, därför har planområdet avgränsats så intrånget minimeras. 
Planen säkerställer dessutom bevarandet av de viktiga naturvärden som är kvar i 
området.  
Området ligger i östra Borås och är en del av fastigheten Hulta 4:1, Hulta 4:36 
och Hulta 4:37. Planområdet ligger i nära anslutning till Hulta torg och i en 
förlängningen av ett centralt urbant stråk. Det betyder att utvecklingen av 
stråket är viktigt. Det är därför bra att planen tar upp samspelet mellan 
byggnaden och torget som ligger på andra sidan Hultagatan. Den nya 
bebyggelsen kommer utgöra ett nytt inslag i den befintliga strukturen längs 
Hultagatan, vilket bidrar till att skapa ett mer varierat och intressant gaturum. 
Huvudentré med tillhörande entrétorg till samlingslokalen placeras mot 
Hultagatan för att stärka det urbana stråket. Byggnaden ska i sin utformning 
och belysning bidra till ett aktivt och tryggt stadsrum utmed Hultagatan. 
Enligt Grönområdesplanen ska alla ingrepp i grönområden som klassats 
kompenseras. Inom planområdet finns områden med klass III enligt 
grönområdesplanen, därför ska kompensationsåtgärder genomföras enligt listan 
nedan. 
 
För att tillgängliggöra Holmens lund ska en gångbana eller ett stråk i form av till 
exempel spång anläggas mellan Hultagatan och Hässlebron. 
Utmed Hultagatan ska allé planteras.  
Träd som tas ner i samband med exploatering ska delvis användas på plats 
inom Holmens lund.  
Kompensationsåtgärderna på naturmark och parkmark utförs av Borås Stad 
och finansieras av exploatören. Borås Stad bekostar framtida drift och underhåll 
inom naturmark och parkmark. Inom kvartersmark bekostar exploatören drift 
och underhåll. 
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Beslutsunderlag 
1. planbeskrivning 
2. plankarta 
3. samrådsredogörelse 
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§ 331 Dnr KS 2018-00898 3.1.1.1 

Samrådsyttrande över planprogram för Centrum, 
kvarteret Nornan 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planprogrammet.   

 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M) och Niklas 
Arvidsson (KD) till förmån för Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons 
(KD) yrkande. 
 
Vidare reserverar sig Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån 
för sitt yrkande.    
 
Sammanfattning av ärendet 
Syftet med planprogrammet är att översiktligt studera programområdet och 
skapa en eller flera målbilder för utvecklingen av kvarteret. Planprogrammet 
undersöker såväl områdets som omgivande förutsättningar och behov samt 
identifierar och utvärderar viktiga frågor. Utifrån det har planeringsprinciper 
tagits fram som är vägledande för områdets utveckling. 
Nornan ligger centralt, vid centrums utkant mot stadsdelen Lugnet. Kvarteret 
är en del av Borås institutionsbebyggelse där de fritt placerade Caroliskolan och 
Gustav Adolfskolan ger området en historisk karaktär. Administrations-
byggnaden och en park ramar in kvarteret från varsitt hörn. Bebyggelsen är 
viktig både för områdets karaktär och historia. De stora och många 
asfaltsytorna gör att området upplevs som anonymt, trots parken och den 
karaktärsgivande bebyggelsen. Detta förstärks genom Nornans placering intill 
Kungsgatan (som i folkmun kallas för Kungsleden). Placeringen innebär 
påfrestningar så som buller och bristande luftvärden för kvarteret. För att 
området ska kunna användas mer än idag behöver detta tas hänsyn till. På 
grund av ovan anledningar används området sällan för stadigvarande vistelse 
utöver kontor för kommunala verksamheter. Området används istället för 
parkering, återvinning och som passage. 
Inför planläggning och projektering av Nornan har programmet formulerat ett 
antal planeringsprinciper: 
 

− Befintliga byggnader ska bevaras  
− Det ställs höga krav på gestaltning 
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− Öppna ytor ska ha en tydlig funktion 
− Det får inte finnas markparkering 
− Störningar från Kungsleden ska minskas och passagerna vid 

Kungsleden ska göras tryggare 
− Befintliga stråk ska framhävas 
− En närpark ska finnas inom kvarteret 

 
Programmet anger också flera användningar som är lämpliga inom kvarteret, 
exempelvis kommunal administration, gymnasium, förskola, parkering och 
grönytor. Programmet specificerar också vilka ytor som är aktuella för 
byggnation ovan och under mark samt att ny byggnation ska framhäva den 
befintliga bebyggelsen. Det föreslår också en ny, tryggare och effektivare tunnel 
längs Stora Brogatan som minimerar den barriäreffekt som Kungsleden utgör 
för gående och cyklister. Den kopplar även ihop områdena öst och väst om 
Kungsleden. 
 
Målbilden för kvarteret är att låta det vara öppnare än omgivningen, vara en 
allmän plats för människan för rekreation och vila, låta den befintliga 
bebyggelsen prägla kvarteret medan ny bebyggelse kompletterar den och skapar 
en god miljö inom kvarteret samt att låta en park få kvarterets bästa plats. 
Programmet presenterar två programförslag som visar exempel på hur kvarteret 
skulle kunna utvecklas utifrån förutsättningarna, planeringsprinciperna och 
målbilden. 
 
Kommunstyrelsen anser att programmet är väl genomarbetat och tillvaratar 
området kvaliteter. Detta kan ske även om nya användningar och byggnader 
tillkommer i kvarteret som ger ett effektivt utnyttjande av central mark. 
Kommunstyrelsen förordar att parkeringsytor hamnar under mark om detta är 
ekonomiskt möjligt. En ny gångtunnel kommer stärka kopplingen mellan 
centrum och östra delarna av staden med Bäckängsgymnasiet, Kulturhuset och 
vidare upp mot sjukhusområdet, både visuellt och trygghetsmässigt. 
Kommunstyrelsen tillstyrker planprogrammet.               

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd för planprogram för centrum, Kvarteret Nornan, 2021-
06-02 

2. Planprogram för kvarteret Nornan Samrådsförslag, 2021-06-02 
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Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planprogrammet. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker 
planprogrammet, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planprogrammet 
under villkor att man minst kan bibehålla antal parkeringsplatser i området, se 
bilaga. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande 
och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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§ 332 Dnr KS 2020-00579 3.1.1.2 

Yttrande över granskning för detaljplan för Lundaskog, 
Viared 7:3 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.               

Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra för 8-12 stycken nya bostäder i 
Lundaskog som är anpassade till terrängen och omgivningen. Planområdet 
ligger i direkt anslutning till befintlig bostadsbebyggelse och nås via 
Lundsdalsvägen. En större del av naturområdet sparas genom att planområdet 
har minskats. Ryssby-Kvarnbäcken som är utpekat i grönområdesplan och är en 
viktig länk i stadens gröna infrastruktur påverkas inte av planen. 
Planområdet ingick fram till samråd i en större detaljplan som delades innan 
granskning. Uppdelningen gjordes för att kunna hantera inkomna synpunkter 
på samrådsförslaget utan att försena tidsplanen för utbyggnation av en ny 
mottagningsstation. För aktuellt planområde har syftet ändrats från att 
möjliggöra verksamheter till att istället möjliggöra bostäder. Bostäderna har 
placerats utanför skyddsavstånd för intilliggande industrier.  
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.               
 
Beslutsunderlag 
1. Inbjudan granskning Lundaskog bostäder från Samhällsbyggnadsnämnden. 
BN2018-658, 2021-06-01 
2. Planbeskrivning granskning bostäder, 2021-06-01  
3. Plankarta granskning bostäder, 2021-06-01 
4. Samrådsredogörelse granskning bostäder, 2021-06-01  
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§ 333 Dnr KS 2020-00512 3.1.1.2 

Samrådsyttrande över detaljplan för Morfeus 7 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget. 
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Andreas Exner (SD), Kristian Silbvers (SD) och 
Niklas Arvidsson (KD) till förmån för Andreas Exner (SD) och Kristian 
Silbvers (SD) yrkande.   

Sammanfattning av ärendet 
Planens syfte är att upphäva bestämmelser om fastighetsindelning för 
fastigheten. Genom att upphäva bestämmelsen tillåts uppdelning och 
sammanslagning av fastigheter inom planområdet. Tomtindelningen som idag 
styr fastigheters storlek och läge upphävs. Området ligger utmed Lilla brogatan, 
Knalletorget och Stora brogatan. Planområdets storlek är 515 kvadratmeter. 
Marken i området ägs av Willhem och består av en gårdsyta och en lägre 
byggnad. Planen handläggs genom begränsat förfarande under förutsättning att 
inga större ändringar görs efter samrådet. Ett begränsat förfarande innebär att 
planen efter samrådet går till samhällsbyggnadsnämnden för antagande. 
Samrådet blir därför det enda tillfället att lämna synpunkter på innan 
planförslaget antas.               

Beslutsunderlag 
1. Inbjudan till samråd för detaljplan för Centrum, Morfeus 7 BN 2020-1164, 
2021-06-23   

 
Förslag och yrkanden 
Kommunalrådet Kerstin Hermansson (C) har föreslagit att Kommunstyrelsen 
beslutar: Kommunstyrelsen tillstyrker planprogrammet. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar att 
Kommunstyrelsen beslutar: Kommunstyrelsen avstyrker planförslaget, se 
bilaga. 
 
Kommunalrådet Niklas Arvidsson (KD) yrkar bifall till Andreas Exner (SD) 
och Kristian Silbvers (SD) yrkande. 
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Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till Kerstin Hermanssons (C) 
förslag och dels till Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkande och 
finner förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
 



 

 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 
60(63) 

Sammanträdesdatum 
2021-08-23 

 
 

Kommunstyrelsen  
 

 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
     

 

§ 334 Dnr KS 2015-00176 214 

Detaljplan för Horngäddan 9 m.fl 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.        
 
Sammanfattning av ärendet 
Syftet med detaljplanen är att möjliggöra byggandet av nytt polishus, häkte och 
liknande funktioner, men också kontor i Centrum. Den nya bebyggelsen ska 
vara av hög arkitektonisk kvalitet med tanke på dess centrala placering och då 
den blir väl synlig från både motorväg och resecentrum. Det ska också bli ett 
gångstråk mellan resecentrum och Boråshallen.  
En mottagningsstation vid Brodalsmotet tillåts också i planen, då det kan 
frigöra central mark på andra platser i staden. Även denna ska vara av hög 
arkitektonisk kvalitet med tanke på dess läge i staden.  
Planområdet ligger intill Riksväg 40 och Brodalsmotet, bredvid Gina Tricot-
huset och omfattar cirka 17 500 kvadratmeter. Kommunen äger marken i 
området. Den del av planområdet som innehåller mottagningsstationen är 
placerad i rundeln mellan Varbergsvägen och den västergående avfartsrampen 
från Brodalsmotet. 
Kommunstyrelsen tillstyrker planförslaget.               
 
Beslutsunderlag 
1. Underrättelse om granskning, 2021-06-29 
2. Planbeskrivning, 2021-06-29 
3. Plankarta, 2021-06-29 
4. Samrådsredogörelse 2021-06-29   
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§ 335 Dnr KS 2021-00609 1.4.1.25 

Uppföljning av visselblåsarfunktionen 

Kommunstyrelsens beslut 
Ärenden inkomna till visselblåsarfunktionen under perioden 1 april 2021 till 
och med 30 juni 2021 är redovisade och läggs till handlingarna.  
 
Sammanfattning av ärendet 
Enligt Borås Stads Regler för visselblåsarfunktionen ska inkomna ärenden 
redovisas till Kommunstyrelsen var tredje månad.  
I bilaga redovisas inkomna ärenden under perioden 1 april 2021 till och med 30 
juni 2021, samt beslutade åtgärder               
 
Beslutsunderlag 
1. Uppföljning visselblåsarfunktionen 2021-07-08   
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§ 336 Dnr KS 2021-00636 2.3.4.0 

Svar på initiativärende från Niklas Arvidsson (KD) och 
Annette Carlson (M): Finns det en tystnadskultur inom 
Borås Stad? 

Kommunstyrelsens beslut 
Utan omröstning beslutar Kommunstyrelsen: 

Initiativärendet är besvarat.     
 
Reservationer 
Mot beslutet reserverar sig Annette Carlson (M), Martin Nilsson (M), Niklas 
Arvidsson (KD), Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) till förmån för 
Annette Carlsons (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande.    
 
Sammanfattning av ärendet 
Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) har ingett ett initiativärende 
till Kommunstyrelsen 2021-08-23 där de föreslår Kommunstyrelsen att ge i 
uppdrag till Stadsledningskansliet att upphandla en extern konsult med uppdrag 
att ta fram en rapport med utgångspunkt från Göteborgs stads rapport om 
tystnadkultur kopplad till kriminella strukturer och extremism. 
I rapporten framgår att medarbetare som främst arbetar i de socialt utsatta 
områdena inte vågar vittna eller polisanmäla händelser av rädsla för att utsättas 
för repressalier eller hot och våld från kriminella strukturer eller extremister. 
Detta har enligt rapporten inneburit att det i Göteborgs stad finns en 
tystnadskultur som underlättar och stärker både kriminella strukturer och 
extremister. Det framkom även i rapporten att det finns en osäkerhet bland 
medarbetarna i Göteborgs stad om vilket stöd arbetsgivaren kan ge om de 
polisanmäler brott. Dessutom upplever medarbetarna att chefer tystar ner 
lägesbeskrivningar inom flera områden. 
Det är osannolikt att de förhållanden med kriminella strukturer och extremism 
som finns i Göteborg inte skulle finnas i Borås. Att på olika sätt påverka 
beslutsfattare genom trakasserier, olaga hot och våld är för den organiserade 
brottsligheten och för extremister viktigt för att behålla och förstärka positioner 
och underlätta för deras brottslighet och för odemokratiska budskap. 
Det kan förutsättas att medarbetare, chefer och bolag i Borås Stad utsätts för 
olika former av otillåten påverkan och att det förekommer självcensur vilket 
innebär att den tystnadskultur, som är orsakad av kriminella och extremister, 
sannolikt finns inom Borås Stad och på ett liknande sätt som identifierats i 
Göteborgs Stad. 
Borås Stad har tydliga regler och rutiner vad gäller att polisanmäla när 
medarbetare/chefer utsätts eller bevittnar brott. Det finns också tydliga 
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anvisningar och instruktioner om vad arbetsgivaren kan stötta medarbetare och 
chefer med vid sådana händelser. Stadsledningskansliet avdelning Centrum för 
kunskap och säkerhet (CKS) har bland annat i uppdrag att arbeta förebyggande 
mot olika former av organiserad brottslighet, extremism och dessutom ansvar 
för Borås stads övergripande säkerhetsarbete. CKS genomför regelbundet och 
kontinuerligt informationer och utbildningar till verksamheter och bolag om 
hur medarbetare och chefer kan bemöta hot och våld, konflikter och yttringar 
från odemokratiska grupper och individer. 
Eftersom det kan förutsättas och finns exempel på att den tystnadskultur som 
beskrivs i Göteborgs Stads och som orsakas av kriminella strukturer även finns 
i Borås Stad, föreslås, i stället för en kartläggning och utredning, direkta 
åtgärder och insatser mot otillåten påverkan och självcensur i relevanta 
verksamheter och bolag där verksamheter i de särskilt utsatta områdena ska 
prioriteras. 
 
Det föreslås därför att CKS pågående och kontinuerliga utbildningar och 
informationer kompletteras med information och utbildning kring otillåten 
påverkan och självcensur till verksamheter och bolag med särskild inriktning 
och prioritering av verksamheter i de särskilt utsatta områdena och till andra 
relevanta verksamheter och bolag.                
 
Beslutsunderlag 
1. Initiativärende av Niklas Arvidsson (KD) och Annette Carlson (M) – Finns 
det en tystnadskultur inom Borås Stad?   
 
Förslag och yrkanden 
Kommunstyrelsens ordförande Ulf Olsson (S) har föreslagit att 
Kommunstyrelsen beslutar: Initiativärendet är besvarat. 
 
Kommunalrådet Annette Carlson (M) och kommunalrådet Niklas Arvidsson 
(KD) yrkar att Kommunstyrelsen beslutar: Initiativärendet är bifallet, se bilaga. 
 
Kommunalrådet Andreas Exner (SD) och Kristian Silbvers (SD) yrkar bifall till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande. 
 
Proposition 
Ordföranden ställer proposition på bifall dels till sitt eget förslag och dels till 
Annette Carlson (M) och Niklas Arvidssons (KD) yrkande och finner 
förstnämnda proposition med övervägande ja besvarad. 
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